
Zápis

Ze zasedání Komise životního prostředí a veřejného prostoru ze dne 27.4.2023, Brno-Líšeň, 
Jírova 2 od 18.00 hod.

Přítomni: Eva Svobodová, Lukáš Bružeňák, Josef Šiška, Naďa Jurčová, Ivona Horáčková, 
Christian Kopec, Janka Wasserbauerová, Andrea Ondrůjová 

Omluveni: Tomáš Dojivá

Hosté: Jan Skotal - 1. místostarosta, Michal Chaloupka -  zastupitel, Zdeněk Šilhán -  Ga-Rep 

Účastní se 8 členů, komise je usnášeníschopná.

1. Zahájení -  schůzi zahájila předsedkyně komise. Uvítala hosty - pana místostarostu 
Skotala , zastupitele pana Chaloupku, pana Zdeňka Šilhana (Ga-Rep) a členy 
komise.

2. Schválení programu zasedání.

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

3. Strategický plán rozvoje MČ Brno - Líšeň

Zástupce firmy Ga-Rep pan Šilhán představili projekt Strategický plán rozvoje MČ 

Brno- Líšeň. Vychází z dotazníkového šetření mezi obyvateli a má sloužit jako 

podklad pro řízení městské části v nadcházejícím období. Jeho praktickým využitím 

má být připravenost vedení městské části k podání žádostí o dotace a jiné vnější 

finanční prostředky. V oblasti životního prostředí lidé nejvíce oceňují v Líšni blízkost 

přírody, veřejnou zeleň a veřejný prostor. Na druhou stranu jsou nespokojeni 

s údržbou zeleně a nepořádkem na veřejných prostranstvích.. Výsledkem projektu 

jsou návrhy na zkvalitnění veřejného prostoru, rozšíření podmínek pro rekreaci a 

volnočasové aktivity, zlepšení životního prostředí a řešení odpadového hospodářství. 

. MČ by se měla aktivně zajímat a vyjadřovat k případnému rozšiřování průmyslových aktivit nejen v 

areálu Zetoru. Současné problémy s firmou Heunisch zohlednit také v rámci své budoucí strategie. 

Rovněž je potřeba zohlednit plány vyšších správních celků (kraj, MMB) týkající se např. dopravy.

Usnesení: Komise bere na vědomí informace o projektu „Strategický plán rozvoje MČ 

Brno-Líšeň“

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0



4. Návrh MMB na zrušení vyhlášky č. 10/2010 k zajištění čistoty ulic a jiných veřejných

prostranství

Materiál dostali členové komise v předstihu, aby se s ním mohli seznámit.

Důvodem pro zrušení je skutečnost, že zdvojuje problematiku upravenou již zákonem. 

Znečištění veřejného prostranství by mělo být řešeno dle zákona č. 251/2016 Sb., o některých 

přestupcích (viz důvodová zpráva). Vyhlášku o nočním klidu, která je součástí dopisu, byla již 

na úrovni MČ řešena.

Usnesení: komise souhlasí se zrušením vyhlášky č. 10/2010

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1

5. Zpráva o akci „Ukliďme Česko“ v Líšni

Host zasedání komise pan zastupitel Michal Chaloupka informoval o proběhlé akc i. 

Zúčastnilo se 30 osob, na 3 stanovištích.

Usnesení: komise bere na vědomí zprávu o akci Ukliďme Česko:

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0

6. Psí koše- termíny vývozů, umístění

Podle informací od pana Babáčka je  v Líšni nainstalováno 107 tzv.psích košů. Termíny vývozů 

jsou pondělí, středa. Zhotovitelé vycházejí z Rámcové smlouvy a jsou to tyto společnosti:

PET group, a.s. - má na starosti úsek Líšeň II.

FCC Žabovřesky, s.r.o. - má na starosti úsek Líšeň I. a III.

Rozprava: Členové komise doporučili koše očíslovat, pro lepší komunikaci v případě problémů. 

Usnesení: komise bere na vědomí informaci o umístění a vývozu psích košů v Líšni.

Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0



7. Výjezdní zasedání komise ŽPVP

Předsedkyně komise upřesnila místo konání výjezdního zasedání dne 15.června . 

Uskuteční se v provozovně Myslivecké společnosti STARÉ ZÁMKY v pronajaté 

myslivecké chatě v k.ú. Líšeň od 18hod.

Usnesení: komise souhlasí s konáním výjezdního zasedání dne 15.6.2023.

Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1

8. Různé

Předsedkyně konstatovala, že úklidy podchodů probíhají každý čtvrtek dle plánu. 

Ještě je potřeba zajistit mokré čištění ( 3krát ročně). Požádala pana místostarostu 

Skotala o zjištění termínů.

9. Diskuse

Paní Ondrůjová pozvala na Lipovou slavnost v zahradě Orlovny pořádanou spolkem Líšeň sobě a 

divadlem Líšeň, která proběhne 10. června u příležitosti oslav zpamátnění dvou lip. Lípy byly 

zpamátněny 22. Listopadu 2022. Součástí této slavnosti bude veřejná debata, v rámci níž představí paní 

místostarostka Alena Stejskalová a pan místostarosta Jan Skotal koncepci budoucí rekonstrukce 

zahrady Orlovny.

Paní Wasserbauerová hovořila o stále trvajícím problému s přerostlými stromy na 

ulici Molákova, které stíní a způsobují v přilehlých bytech celodenní tmu..

10. Závěr

Předsedkyně poděkovala všem zúčastněným za aktivní účast. Další zasedání komise 

se uskuteční podle plánu dne 25.května v 18hod.

Ing. Eva Svobodová

Předsedkyně komise

svobeva@atlas.cz..tel. 605 228 262


